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Sir William Osler, az Oxfordi Egyetem kiváló orvosprofesszora asztalán egy kis 

üvegben vizelet van. Fiatal, tágra nyílt szemű orvostanhallgatókból álló osztály 

ül vele szemben, és hallgatja előadását arról, hogy milyen fontos megfigyelni a 

részleteket. A professzor, hogy kiemelje a lényeget, a következőt mondja: 

- Ebben az üvegben egy vizsgálati minta van. Sokszor elegendő megkóstolni 

ahhoz, hogy megállapítsuk, milyen betegségben szenved a páciens. 

Azzal belemártja ujját az üvegbe, majd lenyalja az ujját. Folytatja az előadást: 

- Most körbeadom az üveget. Mindenki tegyen ugyan úgy, ahogy én. Hátha 

sikerül megtanulni ennek az eljárásnak a fontosságát, és fel tudjuk állítani 

a diagnózist. 

A palackot továbbadják sorról sorra; minden hallgató óvatosan belemártja az 

ujját, majd egy fintor kíséretében nagy bátran megkóstolja a tartalmát. Ezután 

Dr. Osler visszaviszi a palackot az asztalára, és az egyetemisták nagy 

megdöbbenésére így folytatja: 

- Uraim, most meg fogják érteni, miért hangsúlyoztam a részletek 

megfigyelésének fontosságát. Ha figyelmesek lettek volna, észrevették 

volna, hogy én a mutatóujjamat dugtam a palackba, és a középső ujjamat 

nyaltam le. 

 

Sokan pontosan úgy élik az életüket, mint Osler professzor osztálya. Azt 

gondolják magukról, hogy ők már teljesen kiismerték az életet, de 

elfeledkeztek egy nagyon fontos részletről: hagyniuk kell, hogy Jézus olyan 

emberré tegye őket, amilyennek Isten akarja látni őket. Ha erről 

megfeledkezünk, ennek eredményeképpen az életünk mérgező és keserű lesz. 



Isten azonban nem titkolja el előlünk a megoldást, és nem is próbál 

megtéveszteni minket, ahogy Osler professzor tette a hallgatóival. A Biblia 

világos utasításokat tartalmaz arra nézve, hogyan kell élnünk, hogy életünknek 

értelme és célja legyen. Mindössze arra van szükségünk, hogy nyissuk ki a 

szemünket, gondolkodjunk, és figyeljünk oda arra, amit Isten mondani akar 

nekünk. 

Pál apostol ezért írja az efezusiaknak, hogy legyetek Isten követői. Figyeljetek 

rá, gondolkodjatok róla, legyetek olyanok, amilyennek ő látni akar. Kövessétek 

Istent. De mit jelent követőnek lenni? A görög nyelvben az a szó, amit a 

Bibliában itt olvasunk (követni), azt jelenti, hogy valakit példaképnek tekinteni, 

az ő példáját követni, a cselekedeteit lemásolni/utánozni. Erről van szó, erről 

ír Pál az efezeusiaknak: tekintsétek Istent példaképül, legyetek követői, és 

utánozzátok őt. Azt pedig, hogy milyen Isten, Jézus Krisztusban láthatjuk. 

Jézus élete mindenképpen példa lehet számunkra. Milyen volt Jézus? Nehéz 

róla úgy beszélni, hogy teljes képet kapjunk, hogy milyen is volt ő, mert annyi 

mindent lehet róla mondani. Mégis én a jól ismert Szeretethimnuszt szoktam 

idézni, amelyet Pál apostol a Korinthusi gyülekezetnek írt, csak épp a szeretet 

helyett Jézus nevével helyettesítem. Milyen Jézus? Jézus türelmes, jóságos; 

Jézus nem irigykedik, Jézus nem kérkedik, nem fuvalkodik fel. Nem viselkedik 

bántóan, nem keresi a maga hasznát, nem gerjed haragra, nem rója fel a 

rosszat. Nem örül a hamisságnak, de együtt örül az igazsággal. Mindent 

elfedez, mindent hisz, mindent remél, mindent eltűr. 

Vizsgáljuk meg magunkat úgy, hogyha a mi nevünket helyettesítjük be, akkor 

mi hogy állunk? Márió türelmes, jóságos; Márió nem irigykedik, nem kérkedik… 

Inkább nem is folytatom, mert már látom, hogy ez nem igazán igaz, és így már 

tudom, hogy mit kell változtatnom magamon. Te hogy vagy vele? 

A mai üzenet az, hogy figyeljünk Istenre, alaposan, részletekbe menően, és 

próbáljunk olyanok lenni, amilyennek ő látni akar minket. Tekintsünk Jézusra 

példaképként, és próbáljunk meg olyan lenni, mint amilyen ő maga volt. 

Tartozzunk valóban Isten nagy családjához. Legyünk méltó gyermekei ebben a 

világban, akik tudatosan követik a példát: Jézus Krisztust. 

Ámen. 

 


